
 

Side 1 af 4 

Nordrup Farendløse Lokalråd 2023 

Dato | tidspunkt 11. januar 2024 | 19:30 | Møde indkaldt af NF Lokalråd 

Deltagere 

Karina Reimer Hansen 

Mette Lund 

Niels Toft Larsen 

Bo Holst-Christensen 

Helle Sjøberg Fredensborg 

 

Fravær 

Charlotte Poll 

Anne Slott Jacobsen 

 

Tidspunkt Punkt Ejer 

19:30 Godkendelse af referat  

- Godkendt 

ML 

19:35 Opfølgning siden sidste møde 

- Opfølgning på Ansøgninger til Helhedspuljen og Temapulje:  

• Trampestier: Mette har skrevet med Gilla og Molla, fra tilbagetrådt 

bestyrelse, omkring tilbudsgiver. Jesper Skov i Farendløse har 

givet tilbuddet på opgaven. Jesper skal kontaktes. Lokalrådet 

kontakter Svend fra tilbagetrådt bestyrelse for at høre om han 

fortsat har lyst til at køre opgaven i mål. – Mette 

 

• Hjertestarter: Anne er på opgaven. Karina og Mette har talt med 

idrætsforeningen som er klar til at hjælpe med adgang til 

hjertestarter når den skal nedtages. 

 

- Hjemmeside: Faktura skal indsendes for at få midler udbetalt. – 

Mette 

 

- Nye ansøgninger:  

• Juletræstænding i Æblehaven. – Mette har formuleret en ansøgning 

som er sendt til Landsbyforum. – Afventer Landsbyforum 

 

• Konsulentbistand: - Lene Eriksen har på foranledning af lokalrådet, 

lavet et forslag til formulering af ansøgning om midler til 

konsulentbistand til hjælp til Lokalrådet, når der skal findes runde 

ML 

HSF 

KRH 



 

Side 2 

Tidspunkt Punkt Ejer 

i regel-junglen i forbindelse med Vedvarende energi projekter 

(RGG og nyt projekt fra lokal lodsejer). Karina, Helle og Gitte fra 

arbejdsgruppen har set og givet feedback på ansøgningen. 

Ansøgningen rundesendes i bestyrelsen til endelig godkendelse. 

Mette sender ansøgningen til Landsbyforum ved godkendelse. – 

Alle / Mette 

 

- Demonstration 29. januar 2024 & 5. februar 2024: Nye datoer følger 

idet deadline for godkendelse i Plan og Boligudvalg og Byråd er 

rykket til slut februar start marts 2024. 

 

- Invitation til møde med Ringsted Kommunes administration 

omkring Ringsted Go Green – 16. januar 2024: Mødested er 

formodentligt i Ørslev Kulturhus, Mette følger op. 

På mødet skal lokalrådet få kommunen til, ved valg af Ringsted 

Go Green projektet, at betinge godkendelsen således det forpligter 

BioCirc til at indgå i forhandling med Lokalrådet, og at 

forhandlingerne skal indeholde mulighed for tilpasning af 

projektet, lokalforankring og lokalt ejerskab. Dog er det stadig 

Lokalrådets tilgang, at der siges nej til Ringsted Go Green indtil 

der foreligger en beslutning fra Ringsted Kommune 

 

- Invitation fra Borgmester Hvidesten til møde med Byrådet 

omkring VE-projekterne (sendt til alle lokalråd): Lokalrådet har 

takket ja til invitationen og et næsten fuldtalligt lokalråd deltager. 

Lokalrådet udarbejder tidsplan over forløbet set med lokalrådet 

øjne sammen med ”Spørgsmål” til hvordan råmateriale etc. Skal 

anskaffes til RGG. – Mette og Gitte fra Arbejdsgruppen. 

19:45 Landsbyforum 

- Status fra sidste møde i landsbyforum:  

• Intet nyt. 

- Hjemmeside, Landsbyforum – Opdatering i forhold til NFL og ny 

bestyrelse: 

• Hjemmesiden er opdateret med korrekt oplysninger omkring 

Nordrup Farendløse Lokalråd. Hjemmesiden mangler opdatering 

af navne på siden: ’Repræsentation i råd og grupper’. - Helle 

HSF 

KRH 

19:55 Arbejdsgruppen 

- Siden sidst: 

• Arbejdsgruppen har holdt Juleferie. Der var første møde 9. januar 

2024. Opfølgning på afsluttede teser. Ny tese igangsat 

omkring ’Sort energiforbrug’. Ligeledes udarbejdes ”Spørgsmål til 

hvordan får RGG råvare etc.”- Udarbejdes af Gitte fra 

arbejdsgruppen og Mette. 

• Poul Therkelsen arbejder videre ”Ringsted Forsyning, BioCirc og 

hensigtserklæring, manglende aktindsigt og usandheder”.  
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Side 3 

Tidspunkt Punkt Ejer 

Poul har fundet evidens for at Ringsted Forsyning, BioCirc og 

Ringsted Kommune har afholdt møde omkring aftale om 

Hensigtserklæring, møde og aftale er indgået før Ringsted 

Forsyning har sendt deres Høringssvar for Ringsted Go Green 

projektet. Lokalrådet tager også denne problematik op og laver 

skriv til Byrådet - Mette 

- Nyt til arbejdsgruppen 

• To medlemmer udtrådt af arbejdsgruppen og 1 nyt medlem er 

indtrådt.  

- Presse 

• Der forsøges at få debatindlæg omkring Ringsted Forsyning 

problematikken i lokalavisen. 

• Der forsøges at få artikel/debatindlæg omkring gylle i lokalavisen. 

• Der arbejdes på en artikel til Ingeniøren. 

20:10 Opgaver + Dialogkaffe 

- Igangværende 

- Kommende 

• Giesegård dialogkaffe– Mette 

• Menighedsråd + Præster dialogkaffe– Mette indkalder  

• Erhvervsliv dialogkaffe 

- Afsluttede 

• Idrætsforening dialogkaffe – 3. januar 2024: 

Et rigtig godt og positivt møde, med mange gode forslag til 

samarbejde. Forslag om bl.a. forårsfest, og samarbejde 

foreningslivet imellem. Forslag om brainstorm dag. 

ML 
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20:20 Økonomi 

- Årsregnskab: 

• Bo udarbejder, Mette sender kontoudtog til Bo, Niels finder bilag 

frem fra fysisk papir mappe. 

- Bank 

• Mette har underskrevet fuldmagter, Niels og Mette har modtager 

dankort. Alle følger op på om de kan tilgå netbank, Bo kan ikke. 

• Bo fortsætter med at få banken i tale således vi får adgang til vores 

konto. 

- Sponsorater 

• Så vidt vides ingen nye, men da vi pt. Ikke kan se kontoen kan der 

være indkommet sponsorater. – Mette tjekker om kontoen kan 

tilgås og vi kan få oplysningerne. 

NFL 

BHC 

20:30 Evt.  

- Indkaldelse til Generalforsamling. Forslag til ændringer til 

vedtægter. 

• I vedtægter står at der skal indkaldes via sogneblad. Det betyder, 

at vi allerede i december udgaven af sognebladet skal melde ud at 

der er generalforsamling, det har vi ikke nået idet 

ML 



 

Side 4 

Tidspunkt Punkt Ejer 

generalforsamlingen ikke var planlagt inden deadline for 

sognebladet. Således kan vi ikke lovligt indkalde til 

Generalforsamling. Løsning vi omdeler indkaldelsen sammen 

med dagsorden. Undersøge om spejderne kan være behjælpelige 

med rettidig omdeling - Mette 

• Der indkaldes til generalforsamling 18.marts kl. 19:00-21:00 

• På valg er Næstformand – Karina Reimer Hansen, 

Bestyrelsesmedlem – Bo Holst- Christensen og 2. Suppleant – 

Charlotte Poll. 

• Lokalrådet har forslag til ændringer af vedtægter. Disse aftales på 

nyt bestyrelsesmøde.  

20:55 Planlægning af dagsorden næste møde  

Planlægge møderække 

ML 

21:00 Mødet hæves ML 

 


	Deltagere

